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教育背景  

2008－2012    Ph.D.: 爱尔兰国立高威大学; 金融专业; 

2004－2007  Master: 上海财经大学；金融专业; 

1992－1995    BS/BA: 湖南娄底师专；数学专业。 

 

工作经验  

2013-Present 助理教授/ 澳门科技大学 

1999-2004   高中数学教师 /湖南浏阳市第十五中学 

1995-1999   高中数学教师 /湖南浏阳市第十二中学 

 

教学活动  

股票与投资分析、金融衍生工具、金融经济学。 

 

研究领域 

汇率理论与汇率制度、证券投资、货币政策和国际资本流动等。 

 

学术成果 

期刊论文 

1. 汤晓雷,李欣然，2022. 中国货币供应量与股票收益之间的格兰杰因果关系分析 

.澳门科技大学学报, （In press）.  

 

2. 汤晓雷,2018. 国外直接投资对经济增长的影响：基于发展中国家的实证分析.澳门科技

大学学报, Vol.12（2）.  



 

3. 汤晓雷,2016. 制度性因素对权益类国外组合投资的影响. 澳门科技大学学报, Vol.10, 

PP. 21-27.  

 

4. Tang X. and J. Zhou, 2015. Real Exchange Rate Misalignment and Adjustment of RMB: A 

Threshold Cointegration Analysis. Journal of Macau University of Science and Technology, Vol.8 

No.2. PP.35-45. 

 

5. Tang X. and J. Zhou, 2013. Nonlinear Relationship Between the Real Exchange Rate and 

Economic Fundamentals: Evidence from China and Korea. Journal of International Money and 

Finance（32）, PP. 304–323. 

 

学术研讨会论文 

1. Tang X. and H. Jin, 2016. Are Dynamics of FDI Inflows and Outflows the Same?: Evidence 

from Emerging and Developing Economies. International Conference on Applied Financial 

Economics. 

 

2. Tang X., 2015. Dynamics of FDI flows of emerging and developing economies--Investment 

relation between China and Brazil in Focus. International conference on Relations between China 

and Portuguese-speaking countries.  

 

 

其他专业资格 / 奖项 / 活动 

研究项目：.2014－2016，中国大陆和港澳的资本流动及其对经济发展的影响，澳门科技

大学研究基金项目。 

 

 


